
Svědectví: 18. Rusko: „Kdybych nepromluvila,
nebyla bych skutečným křesťanem“

Musíte si položit otázku: Co by řekl Ježíš Kristus? Zeptejte se sami sebe: Chtěli byste být takto
„osvobozeni“? Aby k vám lidé přicházeli s tímto druhem „osvobození“ a „bratrské lásky“? 

Svědectví

„Kdybych nepromluvila, nebyla bych
skutečným křesťanem“
Voroněžská poslankyně Nina Beljajevová vysvětlila, proč se postavila proti válce – a platí za to
vysokou cenu.
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Městská náměstkyně Nina Beljajevová (vpravo)/ Foto: Nina Belyayeva na Facebooku

Nina Beljajevová, zástupkyně Voroněžské oblastní rady za komunistickoz stranu, se na zasedání rady
vyslovila proti válce na Ukrajině. “Jsem proti rozhodnutí, které učinil prezident, a proti tomu, co se
dnes děje na území suverénního státu Ukrajina. To, co se děje, považuji za válečný zločin,” řekla
Beljajevová.

Po jejím prohlášení poslanci požadovali, aby byla Beljajevová vyloučena z rady za to, co nazývali
„projevy namířené proti národu“. Poslanci ji také odvolali z funkce náměstka etické komise a
požádali státní zastupitelství, aby její jednání vyhodnotilo. Mezitím Nina opustila zemi.

Beljajevová listu The Moscow Times řekla, proč se rozhodla vystoupit proti válce a zda svých slov
lituje.

Musíte si položit otázku: Co by řekl Ježíš Kristus? Zeptejte se sami sebe: Chtěli byste být
takto „osvobozeni“? Aby k vám lidé přicházeli s tímto druhem „osvobození“ a „bratrské
lásky“? 

Nina Beljajeva

Svůj projev jsem předem neplánovala – ani jsem nevěděla, že se o mně bude diskutovat na
zastupitelstvu. Ta otázka byla vznesena, protože jsem předtím publikovala protiválečné příspěvky na
sociálních sítích a někdo na mě poslal stížnost.

Poslanec Vjačeslav Žukov z provládní strany Jednotné Rusko se domníval, že mé příspěvky jsou v
rozporu s parlamentní etikou, a navrhl, aby se o této otázce diskutovalo na zasedání 22. března. 

Během dvou a půl minut, kdy četl svou otázku, jsem přemýšlela o tom, co budu dělat. Mám vyjádřit
svůj postoj nebo odmítnout komentovat?

Rozhodla jsem se, že by byla škoda nevyužít příležitosti říct nahlas a jasně, proč jsem proti válce,
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proč si myslím, že je to zločin, a volat po míru a po stažení vojsk.

Uvědomila jsem si, že když budu mlčet, nebudu si moci vážit sama sebe. Nebyla bych opravdovým
křesťanem a lidskou bytostí. Byla by to zrada.

Byla jsem velmi překvapen podporou, které se mi po setkání dostalo. Psali mi nejrůznější lidé, nejen
z Petrohradu a Moskvy, kde je spousta lidí, kteří se aktivně hlásí. 

Mnoho lidí z malých obcí v našem okrese napsalo: “Před tvým prohlášením jsem si myslel, že jsem
jediný, kdo si to myslí.” Mnoho lidí říkalo, že jim můj výrok pomohl sebrat odvahu a promluvit si o
tom se svými příbuznými.

Mnoho lidí mi děkovalo za to, co jsem řekla o Bohu, o tom, proč křesťan nemůže podporovat tuto
válku. 

To bylo opravdu důležité, aby to lidé slyšeli, zejména proto, že patriarcha Kirill se právě vyslovil ve
prospěch této bratrovražedné války, i když je Kyjevská metropolitní církev stále součástí
moskevského patriarchátu. Bylo tedy velmi důležité, aby lidé slyšeli, že válka je z křesťanské
perspektivy špatná.

Pro křesťany bylo důležité slyšet, že patriarcha nebo prezident – kterého média často ukazují, jak
drží svíčku v kostele – nebo že jiní lidé, kterých si váží, se mohou mýlit.

“Musíte se ptát sami sebe: Co by řekl Ježíš Kristus? Zeptejte se sami sebe: Chtěli byste být takto
‚osvobozeni‘? Aby k vám lidé přicházeli s tímto druhem ‚osvobození‘ a ‚bratrské lásky‘?“

Pokud by se vám to nelíbilo, pak se musíte chovat k jiné zemi tak, jak chcete, aby se chovala k vám –
respektovat její suverenitu, respektovat její volbu a ani nepřipustit možnost, že by někdo mohl přijít
a pokusit se změnit legitimně zvolenou vládu, diktovat změny v ústavě a ničit města a lidi.

Psali mi i komunisté a další levicoví lidé. Bylo pro ně důležité, aby se někdo s podobnými názory
vyslovil proti válce. O co se teď propaganda snaží? Přesvědčit lidi, že proti válce jsou pouze
liberálové, což je skupina, o níž úřady říkají, že je menšinou.

Bez ohledu na vaše politické přesvědčení, pokud jste normální člověk, budete proti
válce. Koneckonců, pokud jste socialista nebo komunista, podporujete přátelství mezi
národy. Podporujete sociální práva, jste pro prosperitu, příležitosti k rozvoji. Je zřejmé, že útočná
válka je s tím neslučitelná.

Pokud jste opravdový ruský nacionalista, budete proti válce, protože chcete, aby ruský národ a ruská
kultura vzkvétaly. A tato válka je genocida nejen ukrajinského lidu, ale také ruského lidu, protože
mladí chlapci – mladí muži, kteří mohli zplodit děti – jsou zabíjeni a ponecháni tam na zemi. 

Válka je ekonomická devastace, která také dále sníží ruskou populaci.

Válka diskredituje ruský lid, ruskou kulturu a ruský jazyk v očích světa. Jak správně řekl Zelenskij, že
Putin ve skutečnosti „derusifikuje“ Ukrajinu a celý svět.

Bez ohledu na jejich politické názory budou jakékoli lidské bytosti proti válce – tedy pokud jsou
vlastenci a ne zkorumpovanými hovady, kteří se prodají za 20 000 nebo 2 miliony rublů.

Bohužel už nejsem v Rusku. Neodešela jsem kvůli hrozbám na sociálních sítích — těch dostávám
hodně. Jsem veřejná osoba, poslanec, a tak dostávám výhrůžky od robotů nebo fanatiků, kteří byli



pokřiveni propagandou. Kvůli tomu bych neodešela.

Odešela jsem, protože mi hrozilo trestní stíhání a vězení. Konzultovala jsem to s právníkem a lidmi,
jejichž názoru věřím, a uvědomila jsem si, že je lepší odejít hned. Jakmile bude zahájeno trestní
řízení, může být pozdě.

Rozhodně mohu říci, že nelituji toho, co jsem řekla. Je pravda, že když jsem opustila Rusko, můj
každodenní život se stal méně pohodlným. Doma jsem si mohla dovolit víc, než teď. Ale osobní
pohodlí nemůže být cennější než život jiné lidské bytosti. Co může být cennějšího než životy a zdraví
lidí, kteří nyní umírají na Ukrajině, ženy a děti znásilňované ruskými vojáky?

Nedovedu si představit, co má v hlavě někdo, kdo je pro nějaké pohodlí – pro myčku nádobí –
připraven ospravedlnit vraždu a vysílat do celé země, že Rusko osvobozuje Ukrajinu, zatímco ve
skutečnosti Rusko přineslo zkázu, bolest, vraždy a hrůzy války té zemi.

To je pro mě prostě nepřijatelné. Ničeho nelituji, protože mám pokoj ve svém svědomí. To je
mnohem cennější než pohodlí.  

I kdyby mě slyšelo jen pár lidí v okrese Semiluk, stejně bych řekla to samé znovu.

Nina Beljajeva
8. dubna 2022
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Nina Beljajevová je zástupkyní lidu za komunistickou stranu v radě Voroněžské oblasti.
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Můžete také navštívit naši facebookovou stránku Baptisté – Síť víry nebo facebookovou
skupinu Zpravodaj Baptisté – Síť víry
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